
 
 
 

 

4. december 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

I foråret 2022 vedtog Inatsisartut, at Naalakkersuisut skulle fremlægge en plan under FM2022 med henblik 

på at etablere en efterskole i Tasiilaq. Hvor langt er arbejdet med dette projekt nået?  

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kúko, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Under forårssamlingen udtrykte udvalget ønske om, at de relevante departementer inden for 

emnet skulle arbejde videre med sagen om oprettelse af en efterskole i Tasiilaq. Se FM2022/95. 

Jeg er vidende om, at der er udarbejdet en handlingsplan1. Det fremgår dog af planen, at initiativet 

primært er overladt til en efterskoleforening, og at Naalakkersuisut tilsyneladende ikke arbejder 

videre med at fremme sagen som Inatsisartut beslutningen dikterer.  

Jeg vil derfor gerne have en opdatering på, hvor langt Naalakkersuisut er nået med det pålagte 

arbejde. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 
1 https://ina.gl/media/afhhwj3q/pkt95_fm22_handlingsplan-etablering-af-efterskole-tasiilaq_da.pdf 


